
  

 
 
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-09-14 

Kalmars lokala brottsförebyggande råd 
 

 

 
 

Tid 
Fredagen den 14 september kl. 08:30 – 11:00 

Plats 
Sammanträdesrum KS-salen 

Omfattning 
§§ 13-22 

Ledamöter 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Carl-Henrik Sölvinger Kommunstyrelsen  
Roger Holmberg Socialnämnden 
Lisa Jalmander Socialnämnden 
Peo Carlsson  Kommunledningskontoret/Brandkåren 
Lena Thor  Södermöre kommundelsförvaltning 
Fredrik Fahlstedt Kultur och fritidsförvaltningen 
Nikolaos Kalcidis Polisen 
Lisa Söderholm Kalmar City 
 
 
 
Ann-Sofie Lagercrantz Kommunledningskontoret 
Martina Boson Kommunledningskontoret 
 

Övriga närvarande 
Pär Israelsson  Destination Kalmar  
Johan Hjulström Socialförvaltningen 
  

Sekreterare 
Ann-Sofie Lagercrantz 

 

Justeras 
 
 
 
Dzenita Abaza 
Ordförande 
 

 
Carl-Henrik Sölvinger 
Kommunstyrelsen 
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§ 13 
Inledning 
Ordförande, Dzenita Abaza hälsar alla välkomna till dagens sammanträde 

§ 14 
Val av justerare 
Carl-Henrik Sölvinger utses att justera dagens protokoll. 

§ 15 
Fastställande av dagordningen 
Dagordningen fastställs med tillägg att flytta punkt 5 på dagordningen, ”hur vi 
kan utveckla del lokala brottsförebyggande arbetet och rådets roll” till 
nästkommande möte. 

§ 16 
Ny representant i rådet 
Martina Boson, ny folkhälsosamordnare i Kalmar kommun med placering på 
kommunledningskontoret. Martina kommer initialt att arbeta med ANDT-
frågor och psykisk hälsa. 

§ 17 
Vad händer hösten 2018 
Ann-Sofie Lagercrantz informerar om kommande utbildningar: 
20/9 SKLs temadag, ”Kriminalitet och unga” webbsänds, Länsstyrelsen 
samordnar deltagande via webben i Oskarshamn. 
27/9 SKLs trygghetsdag, Ann-Sofie samordnar deltagande via webben  
24/10 Redovisning av årets trygghetsmätning hos polisen 
15/11 Länsstyrelsen arrangerar en Trygghetskonferens på Kalmar slott.  
30/11 Lokala brå arrangerar i samverkan med lokala hyresgästföreningen en 
trygghetsvandring i Norrliden 
Under hösten ska kommunledningskontoret att ta fram en kommunal process 
för trygghetsvandringar. 
 
Återrapportering till rådet vid nästkommande möte.  
 
Informationen läggs till handlingarna 

§ 18 Aktuell lägesbild i resp. verksamhet 
Peo Carlsson informerar om en bra beredskap utifrån brandläget under 
sommaren. Har haft folk i Dalarna, Ljusdal och i Oskarshamn. Under 
sommaren har brandkårens kris- och incidentrapporter skickats till KS-au, 
detta har varit mycket uppskattat och ska fortsätta.  
Sammanfattningsvis har sommaren varit händelserik inte bara avseende 
markbränder utan det har även skett en del incidenter i verksamheter pga 
okunskap hos personal. 
 
 
Nikolaos Kalcidis, delger att det varit en intensiv sommar med mycket folk ute 
och på krogar i Kalmar. Trots detta har det varit lugnt. En liten ökning av 
trygghetsrelaterade brott – misshandel ca10 fler anmälda brott – olaga hot ca 6 
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fler anmälda brott. Sexuella ofredande totalt 21 anmälda brott. Lägsta siffran 
på fem år gällande bostadsinbrott. 
Det har varit lite skadegörelse i Ljungbyholm och ett inbrott i Hagby sporthall, 
för övrigt finns inga siffror i dagsläget om skadegörelse eller inbrott i skolor. 
Fortsatt oroligt vid Baronen, stadsmuren och centralstationen. 
 
Lena Thor, informerar om två incidenter av skadegörelse under sommaren, 
inbrott i Hagby sporthall samt sönderslagna rutor på en barack i Ljungbyholm. 
För övrigt har många ungdomar rört på sig förmodligen på grund av gratis 
busskort.  
Lisa Söderholm, lyfter att samverkan fungerat bra över sommaren. Fungerat 
sämre vid evenemang där kommunen eller Destination Kalmar inte deltar, då 
tappas säkerhetstänket. Rutinerna finns men tillämpas inte i tillräckligt hög grad. 
Viktigt att planera uppbackning och samverkan för samtliga evenemang. 
Ungdomsgängen ökar samt består vid Baronen, Centralstationen och muren. 
Genomfört belysningstest för muren vilket verkar fungerat bra. Fortsatt arbete 
med Purple flag-trygg i butik. 
 
Fredrik Fahlstedt, berättar att man har haft ett lägre antal ungdomar på 
fritidsgårdarna under sommaren men de som har varit där har behövt det. UNIK 
och Nova fritidsgård har haft öppet hela sommaren. Varit stök kring enskilda 
individer i Lindsdal, ett stort plus när incidenter uppstår är den upparbetade 
samverkan mellan olika aktörer (soc./polis) 
 
Ordförande, Dzenita Abaza ger kommunledningskontoret i uppdrag att inom 
2-3 veckor samla aktörer för att arbeta fram en gemensam handlingsplan för 
problemsituationen med ungdomsgäng och narkotikahantering vid stationen, 
baronen och stadsmuren.  
 
Informationen läggs till handlingarna. 

§ 19 
Summering av Kalmarsommaren 2018 
Johan Hjulström, Socialförvaltningen ger en lägesbild från sommaren. Lite 
stökigare på grund av färre poliser. Mycket narkotika kopplat till 
ungdomsgängen. Förebyggandeteamet ser en förändring i många ungas attityd 
till narkotika och framförallt cannabis. Drogerna är dessutom mer 
lättillgängliga. 
En möjlig delförklaring till häng vid centralstationen är att unga under 
sommaren haft gratis busskort, det har även varit många unga som kommer 
från andra kommuner. 
Emmabodafestivalen – mycket narkotika men åldersgränserna fungerade bra. 
Stadsfesten hade mycket bra beredskap och tät samverkan vilket var en 
framgångsfaktor. Bland annat var fler andra kommuners socialtjänst och 
jobbade i Kalmar. 
Långviken har varit lugnt i sommar, sannolikt på grund av mycket andra 
aktiviteter på plats. 
 
Pär Israelsson, Destination Kalmar summerar sommaren: 

• Evenemangen har duggat tätt, mycket folk i rörelse 
• Rekordbesök på Kalmar slott, 92 500 besökare, fantastiska siffror 
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• Husbilar har ökat, branschen fortsätter att växa och Kalmar behöver 

utveckla sitt arbete riktat mot den gästgruppen 
• Airbnb har ökat medan de kommersiella gästnätterna (campinggäster) 

har minskat.  
 

Säkerhets- och trygghetsarbetet har fungerat mycket bra vid alla evenemang 
och där är en etablerad samverkan en grund, med bra gemensamma 
lägesbeskrivningar och orsaksanalyser. Stadsfesten är det största evenemanget 
under sommaren med för året förbättrad trygghet genom: 

- Ökad belysning 
- Fler nattvandrare 
- TLC 
- Socialtjänsternas förebyggandeteam 
- Landstingets medverkan 

 
Enligt polisens bedömning motsvarade nivån för brott och ordningsstörningar 
under stadsfesten ungefär en vanlig lönehelg. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 

§ 20 
Övriga frågor 
Roger Holmberg, Socialnämnden informerar om att Kalmarhem har inlett ett 
samarbete med Gotlandsbostäder gällande arbete för säkerhet i 
bostadsområden. Den 18/9 kl. 13:00 kommer representanter från Gotland till 
Kalmarhem. Från gruppen medverkar förutom Roger, Martina Boson, Johan 
Hjulström och Nikolaos Kalcidis. 
 
Ordförande, Dzenita Abaza informerar om gymnasieförbundets ANDT-möte, 
där många aktörer i lokala brå deltog. Arbetet behöver förstärkas inte minst 
mot bakgrund i attitydförändringen till cannabis. 

§ 21 
Nästa sammanträde 
22 november kl. 13.00 – 16.00 i KS-salen, Stadshuset 

§ 22 
Ordförande, Dzenita Abaza avslutar mötet. 
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